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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Kinek higgyünk? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Árpád Kórház-sagát 2010-től kezdem, amikor is az egészségügyi intézmény felújítása 
befejeződött; rá két évre az Orbán kormány úgy döntött, hogy bezárja. Az épület hét év óta üresen 
áll, Újpest valaha volt négy egészségügyi intézménye közül mára egy sem maradt.

Tavaly év végén aztán született egy kormányzati előterjesztés, amely szerint hajléktalanotthont 
létesítenek az épületben idős, önellátásra már képtelen otthontalanok számára. Erre a célra a 
kormány megszavazott 271 millió forintot. A negyedévvel később megjelent 1194/2019. (IV.10.) 
számú kormányhatározat viszont már az ingatlan munkásszállóvá történő átalakításáról rendelkezik,
a tervezési és kivitelezési költségeket jelentősen megemeli, 1300 millió forintra, vagyis a korábbi 
összeg ötszörösére.

A május 27-i interpellációmban tolmácsoltam választókerületem lakóinak aggodalmát a tervezett 
kormányzati szándék kapcsán és a polgárok követelését egy újpesti kórház működésére. Kértem, 
vonja vissza a kormány a munkásszálló létesítésére vonatkozó határozatot és kezdjen, a számára 
egyébként oly annyira kedvelt, konzultációt a kerület polgáraival az épület jövőjéről. Kontrát 
Károly államtitkár a válaszában megerősítette, hogy a kormánynak határozott döntése van az épület 
munkásszállóként történő hasznosításáról, erről a Belügyminisztérium tájékoztatást adott az újpesti 
önkormányzat vezetésének, és a feladat végrehajtásában rendszeresen együttműködnek az 
önkormányzattal

Az újabb fordulat a történetben június 6-i újpesti testületi ülésen következett be: nem tervezetten, 
ún. „berepülő napirendként” a képviselők elé került polgármesteri előterjesztés szerint a képviselő 
testület ingyenes tulajdonba adásra vonatkozó igényt jelent be és kezdeményezi a Magyar Állam 



tulajdonában levő Árpád Kórház-ingatlan önkormányzati tulajdonba átadását. A felhasználási célt 
az egészségügyi alapellátásra és az egészséges életmód segítését célzó szolgáltatásra irányuló 
feladatokban jelölte meg. A képviselők az előterjesztést egyhangúlag elfogadták.

Azért, hogy az Árpád Kórház-saga követhető legyen röviden összefoglalom: hét évi semmittevés és 
az ingatlan pusztulása után nagy hirtelen fél év alatt kétféle kormányzati szándékról is vallanak a 
dokumentumok, és a megvalósítás –a május 27-én elhangzó államtitkári állítás szerint – a IV. 
kerületi önkormányzat vezetőivel a kölcsönös együttműködés alapján történik. Majd június 6-án 
polgármesteri előterjesztés alapján az újpesti önkormányzat hoz egy olyan határozatot, amely a 
legkevésbé, sőt egyáltalán nem felel meg az 1194/2019. (IV.10.) számú kormányhatározatban 
megfogalmazott kormányzati szándéknak.

Most ez így hogy? – kérdezné az egyszerű magyar és kérdezem én is.

De kérdezem továbbá:

- Hogyan születnek és mennyire megalapozottak az emberek sorsát alapvetően érintő döntések?

- Hét év alatt miért nem tartották szükségesnek az önök által sokszor hivatkozott és oly annyira 
közkedvelt konzultációt az újpestiekkel az őket érintő kérdésben?

- Kinek lehet hinni: az államtitkárnak, aki a kormányzati szándék megvalósításában az 
önkormányzati vezetőkkel történő kölcsönös együttműködésre hivatkozik, vagy az önkormányzat 
vezetőjének, aki a kormányzati szándékkal ellentétes anyagot terjeszt a testület elé elfogadásra?

- Ön szerint mennyire tűnik hitelesnek – és nem kampányfogásnak - Újpest polgármesterének az a 
szándéka, hogy az Árpád Kórház ismét egészségügyi intézményként működjön?

- Hajlandók-e visszavonni az említett kormányhatározatot?

Kérem, hogy tételesen minden kérdésemre válaszolni szíveskedjen.

Budapest, 2019. július 21.

Varju László

Demokratikus Koalíció
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